



ခွန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုန်စာဖိုင်ကရု  
လီၢ်ခါၣ်သးဝဲၤလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်  
ကီၢ်သုလုၤ  
www.knuhq.org

မုၢ်နံၤ - ၂၇/၁၀/၂၀၂၁

ခွန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုန်စာဖိုင်ကရု လီၢ်ခါၣ်သး, တၢ်သးအုးအလံာ်ဟ့ၣ်ယုၢ် ဆူ  
သုးခိၣ်ဒိၣ်စိ စီၤကွီၣ်စ့ၤ အဟံၣ်ဖိဃီဖိ

ခွန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုန်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ်, စိကမိၤနီၣ်ဂံၢ် (၀၇၂၀) သုးခိၣ်ဒိၣ်စိ စီၤကွီၣ်စ့ၤ  
သုးက့ (၆) ဒုးယၢ်ခိၣ်အံၤ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဝဲဒီး တၢ်ဆူးတၢ်ဆါအဃိ, ဖဲ ၂၇/၁၀/၂၀၂၁ နံၤ ဂီၤခိ  
(၅)န့ၣ်ရံၣ် (ကွီၣ်တဲာ်နီၣ်ထီၣ်) ဆၢကတီၢ် ပသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ အမူအဒါ လၢပွဲၤဝဲဒၣ်လၢ အထံအကီၢ်ဒီး  
အပူၤကလုန်အဂီၢ်လံာ်န့ၣ်လီၤ.

သုးခိၣ်ဒိၣ်စိ စီၤကွီၣ်စ့ၤ အံၤ ဒ်ပသ့ၣ်ညါအသိး ဖဲ(၁၉၆၆)န့ၣ် အဝဲ စးထီၣ်န့ၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ  
ကညီဒီကလုန်တၢ်ပၢၢ်ဆါအပူၤ ဖဲ သုးက့(၆)ဟီၣ်ကဝီၤ ဒ်သုးဖိတဂၤအသိး, ခိဖျိအတၢ်ဒိကန့ၣ်ဒီး  
လူၤပိာ်မၤထွဲဝဲဒ် တၢ်ပာ်လီၤ သုးမုၢ်ဒိၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအသိး ဒီးဒ်သုးလုၢ်လၢအသိး အဝဲဘၣ်တၢ်သုးထီၣ်  
န့ၣ်အလီၢ်အလၢ တဆိဘၣ်တဆိ စးထီၣ် သုးစကီၤ/ သုးခိၣ်ဖိ/ သုးခိၣ်ဂီၢ်ဂ့ၢ်/ သုးခိၣ်စိ/ သုးခိၣ်ဒိၣ်ဖိ/  
သုးခိၣ်ဒိၣ်ဂီၢ်ဂ့ၢ် တုၤလၢ သုးခိၣ်ဒိၣ်စိအပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ ၃/၅/၂၀၀၀ န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤမူဒါဒ်အမုၢ်  
သုးရှၣ် (၁၆) ခိၣ်တဂၤအသိး, ဒီးဖဲ ၁/၈/၂၀၀၆ န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဆိတလဲ ဟ့ၣ်လီၤအီၤမူဒါဆူ သုးက့(၆)  
သုးက့ ဒုးယၢ်ခိၣ် တုၤအမူဒါလၢပွဲၤလၢအပူၤကလုန်အဂီၢ်တစုန့ၣ်လီၤ.

လၢပ ခွန်အဲန်ယုန်-ကညီတၢ်ပၢၢ်ဆါတၢ်ဖံးတၢ်မၤအပူၤ အဝဲမုၢ်ခိၣ်န့ၣ်တဂၤလၢ ဒ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤ  
မူဒါအသိး ကျဲးစးမၤဝဲအဂ့ၤကတၢ် လၢာ်သ့ၣ်လၢာ်သးတဂၤန့ၣ်လီၤ. ကညီတၢ်ပၢၢ်ဆါတၢ်ဖံးတၢ်မၤ  
အပူၤ အဝဲ မုၢ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီး တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ သန့ၣ်က့ တပာ်ဖျါဝဲဘၣ်. မုၢ်ခိၣ်န့ၣ်တဂၤလၢ အဘၣ်  
တၢ်ပာ်ကဲဒီး တၢ်အဲၣ်ဘၣ်အီၤလၢ ခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ခူ ဒီး ပူၤလၢအမၤသကိးဃုာ်တၢ်ဒီးအီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပပာ်  
လၢပာ်ကပီၤအီၤ လၢအမုၢ် ကညီကလုန်ခိၣ်န့ၣ်တဂၤလၢ အအဲၣ်အပူၤကလုန်ဒီး ဟ့ၣ်လီၤအသးလၢာ်ဂံၢ်  
လၢာ်ဘါ လၢကညီကလုန်အတၢ်ဂဲၤလိာ်အပူၤ လၢအတၢ်အိၣ်မူဒိတကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ကတီၢ်အံၤ အဝဲပာ်တုၢ်ကွၢ်အဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဃုာ်ဒီးပဝဲပူၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ် လီၤထူလီၤယိာ် ဒီး  
မုၢ်တၢ်လီၤမၤ ဖးဒိၣ်လၢ ဟံၣ်ဖိဃီဖိဃုာ်ဒီးပဝဲပူၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်အဂီၢ် အဒိၣ်အါန့ၣ်လီၤ. ခွန်အဲန်  
ယုန်-ကညီဒီကလုန်စာဖိုင်ကရု ဒီး ပူၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ် ပဆူၤဃီၤ ပတၢ်သးအုးအလံာ်ဟ့ၣ်ယုၢ်အံၤဆူ  
အဟံၣ်ဖိဃီဖိ လၢအအိၣ်လီၤတဲာ်တုၢ် သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပွဲၤဒီးတၢ်သးအုးဃုာ်ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်

န့ၣ်ရွဲၣ်ခိၣ်ကျါၢ်  
ခွန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုန်စာဖိုင်ကရု  
လီၢ်ခါၣ်သး  
(စီၤတၢ်ခိၣ်မူ)